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استقلال همچنان کانون حاشیه

 اول 
 خصوصی سازی 

حالا سازمان بازرسی

اوضاع و احوال پیچیده استقلال هر روز بغرنج تر از قبل می شود و 

حامد قهرمانی
این در حالی است که وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال تمام تلاش       حاشیه

خود را می کنند تا هر طور شده وانمود کنند اوضاع این باشگاه بر 
وفق مراد است و هیچ مشکلی استقلال را تهدید نمی کند!

بعد از فروکش کردن سروصداها و حاشیه های مربوط به سازمان خصوصی سازی که البته به هیچ  
جا هم نرسید حالا نوبت سازمان بازرسی کل کشور است که به پرونده تخلفات باشگاه استقلال 
ورود کند. البته بنا به گفته رئیس این س��ازمان هنوز هیچ جواب��ی از مراجع ذی صلاح از جمله 
وزارت ورزش در خصوص وضعیت باشگاه استقلال دریافت نکرده اند. رئیس سازمان بازرسی کل 
کشور گفت که در خصوص موارد متعددی درباره باشگاه استقلال از وزیر ورزش و جوانان توضیح 
خواسته ، اما جوابی نگرفته اند. ذبیح الله خداییان با اشاره به وضعیت باشگاه استقلال گفت: »از 
سال گذشته به مسائل این باشگاه ورود و در شرحی مفصل موارد متعددی به وزیر ورزش و جوانان 
منعکس کردیم، اما تاکنون پاس��خی از سوی وزیر ورزش داده نش��ده است. در خصوص موارد 
پرداختی های صورت گرفته که منطبق بر قانون نبوده است، از وزیر ورزش توضیح خواسته ایم 

و منتظریم تا ایشان پاسخ دهد.«
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان با تأیید اظهارات مطرح شده توسط ذبیح الله خداییان، رئیس 
سازمان بازرسی کل کشور اعلام کرد: »درباره مش��روح ایرادات وارده به عملکرد شرکت فرهنگی 
ورزشی باشگاه استقلال در تاریخ ششم فروردین ماه 1402 از طریق دبیرخانه محرمانه وزارت ورزش 
و جوانان این نامه واصل شد که بلافاصله در جلسه ای با حضور مدیرکل بازرسی، رئیس مرکز حراست، 
معاون ورزش قهرمانی، معاون توسعه منابع و مدیرکل حقوقی وزارتخانه جلسه ای تشکیل شد. طبق 
صورتجلسه مقرر شد کارشناسانی از بازرسی، حراست، حقوقی و دو نفر کارشناس مالی در شرکت 
مستقر و نسبت به بررسی عملکرد و ارائه گزارش جامع اقدام کنند تا بعد از احراز هرگونه تخلف یا 
جرم مراتب از طریق مراجع ذی صلاح پیگیری شود. حسب بررسی های انجام گرفته، گزارش وزارت 

ورزش جوانان آماده شده و هفته آینده به سازمان بازرسی کل کشور ارسال می شود.«
چنین افسارگسیختگی و بلبشوی مدیریتی در فوتبال کشور سابقه نداشته است. البته این موارد 
مربوط به امروز یا دیروز نیست، اما عیان شدن این حجم از سوءمدیریت و فساد مالی در یک باشگاه و 
تلاش برای مخفی نگه داشتن آن، در حالی که برای عالم و آدم روشن شده در نوع خود بی نظیر است. 

باید منتظر ماند و دید این ماجرا به کجا ختم می شود و سرانجام باشگاه استقلال چه خواهد شد.

پایان ناکامی های میلان در اروپا

رئال شایسته صعود بود
رئال مادرید و آث میلان با صعود به نیمه نهایی لیگ  قهرمانان خود را 

اشرف رامین
برای گرفتن جام آماده می کنند. همانطور که انتظار می رفت چلسی       فوتبال اروپا

با لمپارد حریف دست وپا بسته ای برای کهکش��انی ها بود و با قبول 
شکست 2 بر صفر با لیگ  قهرمانان خداحافظی کرد. ناپولی نیز در ورزشگاه مارادونا با تساوی یک – یک 
برابر میلان متوقف شد تا شاگردان استفانو پیولی پس از 16 سال به جمع چهار تیم برتر قاره بپیوندند. 
این یازدهمین صعود رئال طی 13 سال به نیمه نهایی لیگ قهرمانان بود. این صعود در شرایطی رقم 
خورد که داوید آلابا به ش��دت آس��یب دید و میلیتائو نیز به دلیل دریاف��ت کارت قرمز دیدار رفت 
نیمه نهایی را از دست داد. ناراحتی کریم بنزما از تعویض در نیمه دوم دیگر حاشیه جدال چلسی – 
رئال بود. آنچلوتی، سرمربی قوهای سفید در خصوص درخشش بازیکنانش گفت: »ما شایسته این 
صعود بودیم. بازی سختی بود، چون چلسی واقعاً هنوز هم تیم خیلی خوبی است.« اما فرانک لمپارد 
که طی چهار بازی چهار بار طعم شکست را چشیده است، بعد از حذف چلسی از عملکرد داور انتقاد 
کرد: »تنها کاری که نتوانستیم انجام دهیم گلزنی بود. یک یا دو گل می توانست شرایط بازی را تغییر 
دهد. به نظرم دو دقیقه وقت اضافه برای نیمه دوم کافی نبود. همچین میلیتائو باید کارت زرد دوم را 
می گرفت. اگر او کارت زرد دوم را می گرفت و اخراج  می شد، ما برای 30 دقیقه با یک یار بیشتر بازی 
می کردیم. ما در دوران گذار قرار داریم و امسال، سالی اس��ت که که می خواهیم هرچه زودتر تمام 
شود.« روسونری آخرین بار سال 2007 حضور در نیمه نهایی را تجربه کرده بود و حالا تیم پیولی به 
انتظار هواداران پایان داده است. سرمربی میلان با اشاره به بازی خوب شاگردانش اظهار داشت: »به 
خوبی به یاد داریم که سفر اروپایی ما از کجا شروع شد. همه فکر می کردند ضعیف هستیم، اما ما قلب 
بزرگی داریم و با تمام وجودمان این را می خواستیم. فکر می کنم برتری کوچک یک بر صفر در بازی 
رفت از یک جهت به ما کمک کرد و از یک جهت مانع مان شد. برای هواداران خوشحالم که بیش از هر 
چیز وقتی اوضاع خوب پیش نمی رفت از ما حمایت کردند و ما به داش��تن چنین هوادارانی افتخار 
می کنیم.« در سوی دیگر لوچیانو اس��پالتی، سرمربی ناپولی حذف ش��ده همه تقصیرات را گردن 
تصمیمات داور انداخت: »به جز آنهایی که پیراهن میلان را پوشیده بودند همه قبول داشتند که داور 
اشتباه کرد. یک پنالتی واضح مثل روز، روی لوزانو صورت گرفت که مچ پای بازیکن ما را می  زند و توپ 
را هم نمی گیرد. این واضح ترین پنالتی ممکن است، شما نمی توانید آن را نبینید. تماسی نیست، این 
خطاست، وگرنه مچ پای او اینطور نمی چرخد. این خطا خطر رگ به رگ شدن مچ پا را در پی دارد. 

شما نمی توانید آن را نبینید.«

سرمربی مونته نگرویی 

شیوا  نوروزی
بـرای پیشــرفـت       گزارش  

هندبال ایران تمـام 
تلاشش را به کار گرفته و از مسئولان ورزش 
خواسـته از این رشـته توپی بیش از پیش 
حمایت کننـد. تیم ملی هندبـال بازی های 
آسـیایی، انتخابـی المپیـک و رقابت های 

قهرمانی آسیا را پیش رو دارد. 
اولین اردوی تیم ملی هندبال مردان در س��ال 
جدید روز گذش��ته به پایان رس��ید. وس��لین 
وویوویچ از فدراس��یون و کمیته  ملی المپیک 
خواس��ته با حمایت از هندبال ش��رایط را برای 
اعزام شاگردانش به اردوهای برون مرزی فراهم 
کنند. طبق اعلام س��رمربی، تورنمنت بوسنی 
نخستین اردوی خارج از کشور هندبالیست ها 

خواهد بود. 
    نگاه ویژه به جوانان

اولین مرحله اردو در س��ال  جدید ب��ا دعوت از 
بازیکنان جوان باانگیزه و پرانرژی برگزار ش��د. 
وسلین که یکی از مطرح ترین هندبالیست های 
جهان بوده به خوبی می داند نکات ریز و مهم را 
چطور به شاگردانش گوشزد کند که ملکه ذهن 
آنها ش��ود. این اردو بخش��ی از آماده سازی تیم  
کش��ورمان جهت حضور در بازی ه��ای هانگژو 
2022 بود، ب��ه همین خاط��ر وویوویچ تصمیم 
گرفت در غی��اب لژیونرها از بازیکن��ان جوان و 
کم تجربه استفاده کند تا آنها هم در آینده نزدیک 
در جدال های حساس به کمک تیم ملی بیایند. 

جدیت، نگاه حرفه ای و توجه به جوانان از جمله 
نکات مهم تمرینات سرمربی مونته نگرویی است. 
در عین حال که او با هیچ بازیکنی تعارف ندارد، اما 

شیوه بیان تاکتیک ها و برطرف کردن ضعف های 
وسلین به گونه ای است که بازیکنان با تمرکز بالا 

به حرف های سرمربی گوش می دهند.
   اردوی شاداب

اردوی تیم ملی دیروز با حضور اصحاب رس��انه 
به پایان رسید و س��رمربی نیز همانند همیشه 
پاس��خگوی همه س��ؤالات بود. او که از حضور 
پرتعداد خبرنگاران تش��کر ک��رد در خصوص 
برگزاری نخستین اردوی تیم ملی در سال جدید 
اظهار داش��ت: »در این اردو ب��ه دلیل برگزاری 
لیگ بازیکنان همیش��گی حضور نداشتند و به 
جای آنها جوانان را دعوت کردیم. بااین حال اردو 
شادابی زیادی داشت. شادابی در تمرینات یکی 
از تأکیدات همیشگی من است تا جوانان باز هم 

بخواهند به اردو بیایند و با من کار کنند.«
   دلیل همکاری با سپاهان

در پیش بودن مس��ابقات جام  باشگاه های آسیا 
و همچنین مش��کلات مالی فدراس��یون باعث 
ش��د تیم س��پاهان یکی از نمایندگان ایران در 
این رقابت ها با وس��لین وویوویچ قرارداد ببندد. 
س��رمربی تیم ملی از امروز کارش را با سپاهان 
آغاز می کند. بااین حال او معتقد اس��ت حضور 
همزمانش در سپاهان و تیم ملی هیچ تداخلی با 
هم ندارند: »پشت این تصمیم دو دلیل مهم وجود 
داشت؛ هدفم کمک به سپاهان در باشگاه های 
آسیا بود. ضمن اینکه وقتی در دل لیگ هستم، 
بهتر می توانم بازیکنان را بشناس��م و با آنها کار 
کنم. بحث همکاری با دو تیم نیست، بلکه یکی 
تیم ملی است و یکی سپاهان. البته تداخلی هم 
ندارد، چراکه همزم��ان با برگزاری لیگ، اردوی 
تیم ملی تعطیل می شود، در کشورهای دیگر هم 

چنین تجربه ای را داشته ام.« 
   تمرکز روی هانگژو

کاروان ورزش ایران خود را برای حضور موفق در 
بازی های هانگژو آماده می کند. هندبال یکی از 
رشته هایی است که در این رویداد آسیایی کاری 
سخت پیش رو دارد. به همین خاطر سرمربی بر 
بازی با تیم های اروپایی تأکید کرد: »خواس��ته 
قلبی ام کس��ب مدال طلا در بازی های آسیایی 
اس��ت، ولی هیچ مربی حرفه ای قول مدال طلا 
نمی دهد. اخیراً جلسه ای در کمیته ملی المپیک 
داشتیم و آنها قول امکانات را به ما دادند. یکی 
از بحث های من برگزاری دیدار خارجی است. 
حتماً باید با تیم های اروپایی بازی کنیم. در این 
صورت می توانیم برای مدال بجنگیم.« وسیلین 
در پاسخ به این سؤال که بازی های آسیایی جایی 
در تقویم فدراسیون جهانی ندارد و لژیونرها در 
هانگژو غایب خواهند بود، گف��ت: »در رابطه با 
بحث حضور لژیونرها در حال رایزینی هستیم تا 
مشکل حضور لژیونرهای اروپایی حل شود. اگر 
هم نیامدند و نشد، ما بدون لژیونرها تلاش مان 
را می کنیم و با قلبمان در آس��یا می جنگیم. در 
مورد لژیونرها همیشه گفته ام اگر آماده باشند و 
قلب شان با تیم ملی باشد قطعاً دعوت خواهند 
شد و در تیم ملی به روی شان باز خواهد بود. فعلًا 
تمرکزمان روی بازی های هانگژوست، پس از آن 

به انتخابی المپیک فکر خواهم کرد.«
   تلاش برای رسیدن به سطح 3

رضایت سرمربی از بازیکنان جوان در اردو باعث 
شده وویوویچ اس��تفاده از آنها را در برنامه های 
آتی خود قرار  دهد: »برای بازی های هانگژو دو، 
سه نفر از جوانان شانس حضور خواهند داشت، 

ولی در بلندمدت تعدادشان در تیم ملی به بیش 
از شش نفر خواهد رس��ید. خوشحالم بازیکنان 
نسبت به من نظر مثبت دارند. اگر سطح هندبال 
جهان را به سه سطح تقسیم کنیم، به نظر من 
هندبالیست های ایران در س��طح دو هستند و 
ایده آل ما این اس��ت که به س��طح سه برسند، 
همان س��طح هندبال اروپا. تورنمنت بوسنی را 
خواهیم داش��ت، البته فعلًا برای این مسابقات 
مذاکرات ش��فاهی بوده اس��ت. این تورنمنتی 
است که با حضور تیم های بزرگ برگزار خواهد 
ش��د. امیدواریم بتوانیم در این تورنمنت با آنها 

بازی کنیم.« 
   ورزش ایران نتیجه گراست

س��رمربی تیم ملی همچنان از عملکرد تیمش 
در مس��ابقات جهان��ی رضایت ن��دارد: »جمع 
جام های  جهانی که چه ب��ه عنوان بازیکن و چه 
مربی حضور داش��تم ب��ه عدد 7 رس��ید. حس 
عجیبی بود، چراکه ب��رای اولین بار با تیمی کار 
می کردم که امکان حذف ش��دن از مس��ابقات 
جهان��ی را داش��ت. بای��د جوانان بیش��تری را 
می بردم، ولی وقتی از شما نتیجه می خواهند و 
انتظار صعود دارند امکان دیگری وجود ندارد، اما 
مطمئن باشید در مسابقات بعدی تعداد جوانان 
بیشتر خواهد ش��د. در برخی بازی ها عملکرد 
خوبی داشتیم، اما در چند بازی خوب نبودیم. در 
مجموع از 10 به خودم نمره پنج تا شش می دهم. 
شاید فدراسیون از نتایج راضی باشد، ولی من از 
نتایج راضی نیستم، چراکه همیشه می خواهم 
بهتر باش��یم. ورزش ایران نتیجه گراست، آنها 
می خواهند سریع به نتیجه برسند، در حالی که 

موفقیت به زمان نیاز دارد.«
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برتری در دو بازی دوستانه مقابل ازبکستان حالا باعث 
شده وحید شمسایی چشـم امید به درخشش در جام 
جهانی داشته باشد. شمسایی که تا پیش از انجام این دو 
بازی انتقادهای زیادی از عدم رسیدگی به وضعیت تیم 
ملی فوتسال داشت و حتی به نوعی حرف از رفتن می زد، 
حالا برای حضور در جام جهانی برنامه ها دارد و معتقد 
است که این نسل فوتسال ایران می تواند شگفتی ساز 
شـود و یقه هر تیمی را در جام جهانی بگیرد. سرمربی 
تیم ملی فوتسال بعد از برتری 8 بر یک مقابل ازبکستان 
در بازی دوم گفت: »بازیکنان ما 4 تا 5کیلومتر دویدند 
و باید آن را به 7 کیلومتر برسانم. فوتسال شده دوندگی، 
سرعت و انتقال و اگر دوندگی بازیکنان را به 7 کیلومتر 

برسانم، یقه همه تیم ها را در جام جهانی می گیرم.«

یقه تیم های بزرگ را می گیریم
قاب

فريدون حسن

مجلس هم جز فوتبال نمی بیند
»رسیدگی به امور قهرمانان ورزشی و حل دغدغه های آنان باید یکی از 
برنامه های اصلی وزارت ورزش باشد و به طور قطع نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی نیز حامی ورزشکاران قهرمان و رشته های مدال آور  
هستند«؛ این را احمد راستینه، س��خنگو و عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس در دیدار ب��ا جواد نصی��ری، نماینده فدراس��یون بین المللی 

موی تای عنوان کرده است. 
حرف زدن بسیار راحت است، تا جایی هم که یادمان می آید امثال راستینه 
از این دست حرف ها زیاد زده اند، ولی وقتی پای کار به میان آید و تحقق 
وعده ها، آن وقت همین آقایان دچار یک فراموش��ی مقطعی می شوند و 
چیزی یادش��ان نمی آید. اصولاً هم نباید از چنین آدم هایی توقع داشت 
پای حرف شان بایستند، چراکه تمام اینها فقط برای فوتبال غش و ضعف 
می روند. به هر حال فوتبال اس��ت و حال و هوای خاص خودش را دارد. 
این فوتبال است که باعث می شود ش��ما همیشه جلوی چشم باشی و با 

کوچک ترین اظهارنظر در مورد آن چهره شوی.
بهارستان نشینان در این چند سال خیلی خوب راه اسم و رسم دار شدن 
را آموخته ان��د و یاد هم گرفته اند ک��ه در کنار آن گهگاه��ی هم به بقیه 
رشته های ورزشی نیم نگاهی داشته باشند. این حرف ها و اقدامات نیز از 
جمله این برنامه های نمایشی است که دست آخر هم به جایی نمی رسد 
که اگر می رسید امروز ش��اهد فریادهای اعتراض ورزش��کاران مطرح و 
مدال آوران ایران در مسابقات المپیک، جهانی و آسیایی نبودیم. موی تای 

کجای کار است؟! 
بیان حرف های قش��نگ و قول مس��اعد برای حل و فص��ل معضلات و 
دغدغه های ورزش��کاران چیز تازه ای نیس��ت، ولی همه ورزش��کاران و 
مسئولان رشته های ورزش��ی باید توجه داشته باش��ند که این وعده ها 
به خصوص در س��ال جدید که یک ماه از آن را هم پشت سر گذاشته ایم 
با توجه به در پیش بودن انتخابات مجلس ش��ورای اسلامی پر رنگ تر از 
همیشه هم خواهد شد و البته مثل همیشه به جایی نخواهد رسید. باز هم 
توجه داشته باش��د که فوتبال جایگاه خودش را دارد و نمایندگان مردم 
وقتی پای فوتبال وسط باشد، حتی از بیت المال و جیب مردم هم خرج 

می کنند تا نکند خدای ناکرده فشاری به فوتبالی جماعت بیاید.
سال هاست ورزش��کاران رش��ته های مختلف به کمبود امکانات اعتراض 
دارند، اما هیچگاه صدایشان شنیده نشده اس��ت. همین حالا بسیاری از 
چهره های مدال آور بابت نداشتن شغل و عدم اجرایی شدن قانون استخدام 
قهرمانان گلایه مند هستند، اما هیچ کدام از بهارستان نشینان این صداها را 
نمی شنوند و اصلاً بهایی به آنها نمی دهند. پس چگونه می توان به وعده های 
آنها دلخوش کرد. این چه نوع حمایتی است که تنها شامل حال یک رشته 
خاص می ش��ود و بقیه را اصلًا نمی بیند. با تأسف تمام باید عنوان کرد که 
این قبیل دیدارها و این نوع حرف ها با هدفی خاص صورت می گیرد و بیان 
می شود، والا تا فوتبال هست نمایندگان مجلس و وزارت نشینان ورزش 
هیچگونه اهمیتی به سایر رش��ته های ورزشی نمی دهند و اصلًا اهمیتی 
ندارد که بقیه ورزشکاران چگونه روزگار می گذرانند. وظیفه بقیه رشته های 
ورزشی این است که با کمترین امکانات بهترین نتیجه را بگیرند تا همین 
آقایان نماینده و وزارت نشینان بروند کنارشان عکس یادگاری بگیرند. اینها 
ثابت کرده اند که تنها و تنها حامی��ان فوتبال و مدیران بیت المال خورش 

هستند و بقیه ورزش برایشان هیچ انگاشته می شود.

شمیم رضوان 

صدمین جدال سرخابی های پایتخت

دربی تعیین کننده قهرمان فصل
هفته بیس��ت و هفتم رقابت های لیگ برتر عصر یک شنبه با برگزاری 
چهار دیدار آغاز می شود که حساس ترین بازی، صدمین دربی پایتخت 

است و رویارویی پرسپولیس و استقلال.
دربی بی ش��ک حس��اس ترین دیدار لیگ اس��ت، خصوصاً اگر دو تیم 
س��رخابی پایتخت در کورس قهرمانی باش��ند و این بازی بتواند تأثیر 
مس��تقیمی روی وضعیت آنها داش��ته باش��د. این بار اما حساس��یت 
رویارویی پرسپولیس و استقلال به مراتب از قبل بیشتر است، نه فقط 
چون پرسپولیس یک امتیاز از آبی پوشان صدرنشین کمتر دارد، بلکه به 
جهت وضعیت پیچیده دو تیم در آسیا که رقابت قابل توجهی را بین دو 

باشگاه به وجود آورده است.
این بار دو تیم درست در بحبوحه تلاش برای اخذ مجوز حرفه ای است 
که باید برابر هم صف آرایی کنند، آن هم در شرایطی که حذف استقلال 
قطعی شده و حذف دوباره پرسپولیس هم دور از انتظار نیست و همین 
مسئله باعث ایجاد رقابتی تنگاتنگ بین دو تیم شده است. درست مانند 
رقابتی که در مثلث قهرمانی و برای بالا بردن جام این فصل بین این دو 
تیم وجود دارد، به همین دلیل هم هست که بسیاری بر این باورند تیمی 

که بتواند برنده این نبرد باشد بی شک قهرمان فصل خواهد بود.
صدرنشینی اس��تقلال قبل از دربی و کسب پنج برد پی در پی روحیه و 
انگیزه خوبی را در این تیم ایجاد کرده است، خصوصاً که بعد از حذف 
دوباره از لیگ قهرمانان آسیا، پیروزی در دربی و بالا بردن جام قهرمانی 
است که می تواند اندکی از ناراحتی هواداران استقلال بکاهد. شاید هم 
به همین دلیل مسئولان استقلال در نظر دارند قبل از دربی پاداش پنج 
برد پی در پی را به حساب بازیکنان واریز کنند تا انگیزه و روحیه آنها برای 

برتری مقابل سرخپوشان بالا برود.
دربی سرخابی های پایتخت سال هاس��ت که به دور از هرگونه هیجان و 
جذابیتی برگزار می شود، چراکه سرمربیان دو تیم برای بازنده نبودن در 
این دیدار نهایت احتیاط را به خرج می دهند و همین مسئله مانع از آن 
می شود که هواداران دو تیم مصافی دیدنی و جذاب را شاهد باشند. یحیی 
گل محمدی درست از همان دس��ت مربیان محتاطی است که همواره 
ترکیبی دفاعی را برابر استقلال روانه میدان می کند و بابت همین تفکرات 
نیز همواره مورد انتقاد هواداران قرار گرفته است. با این وجود یحیی هم 
مانند بسیاری از مربیان ترجیح می دهد بازی با تساوی به پایان برسد تا 
بازنده دربی باشد، اما صدمین مصاف سرخابی های پایتخت بی شک باید 
دیداری متفاوت باشد و یحیی نیز باید تجدیدنظری در تفکرات محتاطانه 
و تدافعی خود کند اگ��ر می خواهد با ادامه حض��ور در کورس قهرمانی 
شانسی برای کسب جام این فصل داشته باشد. ضمن اینکه دفاعی بازی 
کردن مقابل استقلال با 42 گل زده نمی تواند نتیجه خوبی دربر داشته 
باشد، خصوصاً که پرسپولیس با وجود 36 گل زده خط دفاع قابل اتکایی 
ندارد که بخواهد به امید آن دفاعی ب��ازی کند و اهم گل های این تیم را 
نفراتی از دیگر خطوط به ثمر رس��انده اند تا مهاجمان این تیم درس��ت 
برخلاف استقلال که در امر گلزنی حرف های زیادی برای گفتن دارند و در 
همین آخرین بازی نیز با شش گل زده  ، توانستند علاوه بر کسب برتری، 
صدرنشینی را نیز از چنگ سپاهان بیرون بکشد، برتری که خط و نشانی 

جدی برای پرسپولیس قبل از دربی بود.
دربی را بی ش��ک حضور هواداران دو تیم اس��ت که جذاب تر می کند. 
تماشاگرانی که از ساعت ها قبل خود را به پشت درهای استادیوم آزادی 
می رس��انند تا از نزدیک ش��اهد جنگ رقبای دیرینه پایتخت باشند. 
حضوری که طی سال های اخیر به دلیل کرونا و تصمیمات ناشی از آن 
تا اندازه زیادی کمرنگ ش��ده و در صدمین مصاف دو تیم نیز با توجه 
به تصمیم گیری ها و وضعیت نابسامان ورزش��گاه آزادی که در دست 
تعمیر است، نمی تواند چندان چشمگیر و قابل توجه باشد، چراکه تنها  
15هزار تماش��اگر می توانند این بازی را از نزدیک و از روی سکوها به 
تماشا بنشینند. با وجود این شرایط وزیر ورزش مدعی است اگر شرایط 
مهیا شود شاهد حضور بانوان روی سکوهای آزادی خواهیم بود. حال 
آنکه شرایط حتی برای حضور آقایان آنطور که باید مهیا نیست و باید 

دید سجادی بر چه اساسی چنین ادعایی را مطرح کرده است!

هشدارهای غیرمستقیم 
فدراسیون کافی نیست

 درس��ت یک روز بعد از آنکه وزارت ورزش مدعی شد مشکل مالکیت 
مشترک سرخابی های پایتخت حل شده اس��ت،  دبیرکل فدراسیون 
تأکید کرد ای اف س��ی هش��دار داده مدارک تیم ها را راس��تی آزمایی 
می کند. تأکیدی که بی شک هشداری غیرمس��تقیم به وزارت ورزش 
اس��ت، خصوصاً که هدایت ممبینی صراحتاً در پاسخ به این سؤال که 
آیا مشکل مالکیت مشترک استقلال و پرسپولیس حل شده است یا نه، 
اظهار بی اطلاعی کرده و با اشاره به این مهم که سازمان خصوصی سازی 
متولی این امر است تأکید دارد این مسئله را باید از وزارت ورزش پیگیر 
بود. در اصل دبیرکل فدراسیون فوتبال که حضورش به دلیل چند شغله 
بودن در فدراسیون فوتبال داستان ساز شده قصد دارد پای فدراسیون را 
به طور کامل از این ماجرا بیرون بکشد و توپ را به زمین وزارت و سازمان 
خصوصی س��ازی بیندازد. صدالبت��ه که تصمیم گیرن��ده در این مورد 
خاص وزارت و سازمان خصوصی س��ازی بودند، اما بی شک فدراسیون 
نمی تواند خود را کنار بکشد و باید هش��دارهای جدی از عواقب کار را 
به این دو ارگان مهم بدهد. شاید هم به همین دلیل است که ممبینی 
تأکید دارد کنفدراسیون فوتبال آسیا در خصوص راستی آزمایی مدارک 
تیم ها هشدار داده است! حساسیتی که بی مورد هم نیست و تقلب های 
متعدد و سندسازی های مس��ئولان آن را ایجاد کرده است. به همین 
دلیل هم هست که باید دقت نظر بیشتری داشت، وقتی دیگر بر کسی 
پوشیده نیست که تک تک مدارک باشگاه ها برای اخذ مجوز حرفه ای 
توسط کنفدراسیون فوتبال آسیا راستی آزمایی می شود، اما همانطور 
که دبیرکل فدراسیون فوتبال نیز بدان اشاره دارد مدارک باشگاه ها قبل 
از ای اف سی راستی آزمایی می ش��ود و چه بهتر که فدراسیون به جای 
بیرون کشیدن پای خود از این ماجرای خطیر خود مقابل این تقلب ها 
بایستد تا فوتبال ایران با چالشی جدی تر از سوی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا مواجه نشده است. توضیح دادن در خصوص اینکه زمان مشخصی 
برای بارگذاری مدارک وجود دارد،  باش��گاه ها باید مدارک را درس��ت 
بارگذاری کنند یا تأکید بر این مهم که چند بار با هر باشگاه جلسه برگزار 
شده، نمی تواند به معنای خلع مسئولیت فدراسیون فوتبال باشد و در 

صورت هرگونه جریمه احتمالی پای فدراسیون هم گیر است.

تکلیف تیم های صعود کننده به نیمه نهایی لیگ اروپا امشب مشخص 
می ش��ود. دیدارهای دور برگش��ت یک چه��ارم  نهایی ای��ن رقابت ها 
امش��ب برگزار می ش��ود و مهم ترین جدال رویارویی دوباره س��ویا – 
منچستریونایتد اس��ت. نتیجه این بازی به شدت برای شیاطین سرخ 
اهمیت دارد، چراکه آنها نتوانستند از امتیاز میزبانی دیدار رفت استفاده 
کنند و با تساوی 2 – 2 مقابل تیم اسپانیایی متوقف شدند. حالا شکست 
سویا در ورزشگاه سانچس پیخوان بسیار سخت تر است، اما انتظارات 
نیز از ش��اگردان اریک تن هاگ بالا رفته و هواداران منچس��تر منتظر 
یک جام اروپایی از این تیم هستند. یونایتد بعد از باخت به نیوکاسل، 
چهار بازی بدون شکست داشته و توانس��ته با صعود به رده سوم لیگ  
برتر شانس خود برای کسب س��همیه لیگ قهرمانان را زنده نگه دارد. 
تن هاگ، سرمربی تیم از بازیکنانش خواسته با ذهن برنده وارد میدان 
شوند: »برنده شدن در تمام بازی ها باید رویکرد ما باشد. البته می دانم 
چنین رویکردی همیشه نتیجه نمی دهد. وقتی بازی های زیادی انجام 
می دهید، گاهی اوقات ممکن است عقب بیفتید، مساوی و اشتباه کنید، 

ولی باید از اشتباهاتی که مرتکب می شوید درس بگیرید.«  
سویا تیم رده سیزدهمی لالیگا با برد مقابل والنسیا روحیه گرفته 
و به حذف منچستر می اندیش��د. در دیگر بازی آ.اس رم در خانه 
از فاینورد پذیرای��ی می کند به این امید که ش��انس به تیم آقای 
خاص رو کند. رمی ها با یک گل نتیجه بازی رفت را به تیم هلندی 
واگذار کردند. پیروزی پرگل برابر اودینزه، رم را به رده سوم سری  
آ فرس��تاد. با این  حال علیرضا جهانبخش و هم تیمی هایش اگر 
عملکردشان مثل بازی رفت باشد، می توانند رم را از گردونه لیگ 
 اروپا کنار بزنند. اسپورتینگ لیس��بون در خانه میزبان یوونتوس 
است. تیم سن ژیلواز بلژیک میزبان لورکوزن است. تیم آلمانی که 
با پاس گل سردار آزمون از شکست بازی رفت گریخته این بار باز 

هم روی کمک های لژیونر ایرانی خود حساب می کند.

لیگ  اروپا منتظر درخشش لژیونرهای ایرانی

در آسیا با قلبمان می جنگیم


